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Aanwezig: ROG, V&S, Turnstad Groningen, UFC Groningen, 
BC GO, volleybalvereniging Oranje Nassau, Celeritas Donar, 
BV Novum	
M.K.A.: Veracles, Badmintonclub Lewenborg, zvv DWS Oosterpoort , 
Club-Brothers 

Voorzitter van de Sportkoepel, Bram Reudink, opent de vergadering, heet de aanwezigen 
welkom, schetst heel kort de geschiedenis van de Sportkoepel en begint met een voorstelronde. 
Dit leidt tot een vraag over diverse organisaties/afkortingen Sport050, LSA, HvdS), hun 
onderlinge relatie en hoe onafhankelijk de Sportkoepel is. 

De Sportkoepel is een onafhankelijke stichting, die adviesorgaan van B&W van de gemeenteraad 
van Groningen is. De Sportkoepel heft geen contributie van de aangesloten verenigingen. De 
koepel krijgt jaarlijks een geringe subsidie van circa € 1000,- van de gemeente voor kleine 
onkosten. 

Bram legt uit dat Sport050 een gemeentelijke uitvoeringsorganisatie is en voornamelijk 
verantwoordelijk is voor de sportaccommodaties, waar de Sportkoepel veel overleg mee heeft. 
Evenzo met DMO (Dienst Maatschappelijke Ontwikkeling) waar het gemeentelijk sportbeleid 
onder valt. Huis voor de Sport is een onafhankelijke organisatie die opdrachten binnen het 
sportdomein uitvoert en daarvoor bekostigd wordt door gemeenten en de provincie Groningen.  
LSA (Lokaal Sport Akkoord) is een initiatief van het rijk, waarmee de activiteiten in het akkoord 
ook worden bekostigd. De bedoeling ervan is om sport toegankelijk te maken voor iedereen. Via 
het lokale Sportakkoord spreken partijen uit de sport, maatschappelijke organisaties, bedrijven 
en de gemeente lokaal af hoe zij met elkaar de eigen sport- en beweegambities kunnen 
bereiken waarbij voor sportverenigingen kunnen aanhaken. In Groningen is onlangs een nieuw 
sportakkoord opgesteld. Het LSA komt nog aan de orde. 

Het eerste inhoudelijke onderwerp is Zaalreservering/het nieuwe reserveringssysteem. 
Het nieuwe zaalreserveringssysteem gaat nog niet voor de zaalverenigingen gelden, dus blijft 
het oude gehandhaafd. Dat huidige systeem kent voor verenigingen een grote beperking: op 
vragen om specifieke capaciteit wordt door Sport050 niet ingegaan, waardoor verenigingen 
overvragen, wat weer consequenties heeft voor de verdeling. Er was eerder onderling overleg, 
waardoor onderlinge afstemming tussen verenigingen mogelijk was. De Sportkoepel doet die 
suggestie de klantregisseurs (fred.halsema@groningen.nl) in te schakelen bij problemen (dit 
kan ook via bemiddeling door de Sportkoepel; mailtje aan de secretaris die het doorspeelt aan 
klantregisseurs). Verder zou het helpen als de functionaliteit van het huidige systeem elke 
vereniging de mogelijkheid zou geven inzicht te krijgen in het totale overzicht van ter 
beschikking gestelde zalen. De info is er, maar die is niet gebruiksvriendelijk beschikbaar. 
Tot slot kwamen alle aanwezigen tot het eindoordeel: de geschetste problemen zijn terug te 
voeren op één overkoepelend probleem voor de zaalsportverenigingen en dat is het gebrek aan 
voldoende, adequate zaalruimte is. 

Deze constatering brengt ons bij het volgende onderwerp: het capaciteitsonderzoek. 
De gemeente merkt dat na de teruggang in de verhuur tijdens en vlak na de coronaperiode er 
nu weer een zodanige opleving is dat de krapte van voor die periode weer terugkomt. Enerzijds 
positief omdat na de coronadip er weer volop gesport wordt, anderzijds confronteert het de 
verenigingen en Sport050 weer met het capaciteitsprobleem. Om de vier jaar wordt er door de 
gemeente een capaciteitsonderzoek gedaan; er is nu een nieuw onderzoek aan de gang dat 
wordt uitgevoerd door Synarchis. Onze oproep is: doe mee en geef Sport050 en sportbeleid 
munitie om de politiek aan te zetten tot investeringen in zaalcapaciteit. Verenigingen die de 
desbetreffende gemeentelijke mail gemist hebben: berichtje naar de secretaris van de 
Sportkoepel en dan krijg je de link naad vragenlijst.  
Het vorige onderzoek maakte het capaciteitsprobleem al duidelijk zichtbaar en zorgde voor het 
neerzetten van een blaashal om de ergste nood te lenigen. Met het nieuwe onderzoek kan een 
impuls worden gegeven aan meer structurele oplossingen, vooral wanneer sportfaciliteiten 
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onderdeel worden van gebiedsontwikkeling, waar de Sportkoepel zeer voor gepleit heeft. Zo lijkt 
er een nieuwe speelhal te gaan worden gebouwd in Meerstad. 
Verenigingen komen met allerhande problemen die zij nu ondervinden (te veel verschillende 
locaties door de gemeente heen, geboden ruimte eigenlijk niet geschikt voor de desbetreffende 
sport (te geringe hoogte of uitloopmogelijkheid, noodzakelijke spelmaterialen niet aanwezig), 
De Sportkoepel wijst erop dat het ’t beste is de problemen aanhangig te maken bij de 
klantregisseurs van Sport050; de Sportkoepel kan daarbij een bemiddelende rol spelen; 
informeer ons dan richten wij ons tot de klantregisseurs. Wat spelmaterialen betreft: er is de 
mogelijkheid om als de vereniging zelf spelmateriaal wil aanschaffen, gebruik te maken van de 
co-financieringsregeling van de gemeente. (https://sport050.nl/informatie/voor-
sportaanbieders/cofinancieringsfonds-amateursport/) 

Vervolgens wordt het Lokaal Sportakkoord(LSK) besproken. 
Vanuit het rijk zijn de contouren voor het LSA 2 opgesteld en plaatselijk wordt dit voor de lokale 
situatie vorm gegeven. Er is minder geld beschikbaar (voor de gemeente Groningen is het 
budget verlaagd van € 220.000,- naar €140.00,-). Ideeën t.a.v. veilig en inclusief  sporten 
worden vanuit een ander potje bekostigd.  
In het concept LSA 2 staat de sportwijk centraal; verenigingen kunnen participeren. In 
Groningen zijn veel partijen bij het LSA betrokken, maar het gehele proces wordt gecoördineerd 
vanuit de kopgroep, waar ook de Sportkoepel deel van uitmaakt. Deze kopgroep beoordeelt 
ingebrachte voorstellen vanuit de sportwijken. In het verleden is bijvoorbeeld een initiatief van 
BC GO! (starten met old stars)  gehonoreerd. Het is wel de bedoeling dat nieuwe ontwikkelingen 
die door LSA financieel worden ondersteund na twee jaar zelfstandig verder kunnen.  
Er worden wat ideeën uitgewisseld, bijvoorbeeld een filiaal van de vereniging opzetten in een 
ander deel van de stad, nieuwe doelgroepen aanboren, bijvoorbeeld gehandicapten, allochtone 
vrouwen, etc, maar….ON wijst erop dat dit allemaal wel mooi is, maar dat er gewoon gebrek aan 
capaciteit is om met nieuwe groepen te starten. Een aantal verenigingen geeft aan nu al 
moeilijkheden te hebben met nieuwe groepen, o.a. jeugd te starten, maar dat niet te doen door 
gebrek aan zaalruimte (zie ook het al eerder genoemde capaciteitsgebrek). 
Het zou goed zijn, om initiatieven af te stemmen met Bslim/Wij(K) in de buurt….maar V&S wijst 
erop dat gemeentelijke organisaties overdag beschikbaar zijn, terwijl veel verenigingen 
-afhankelijk van vrijwilligers- alleen ’s avonds functioneren. 
Op vragen uit de zaal blijkt dat een aantal verenigingen de uitnodigingsmail Herijking LSA niet 
hebben ontvangen. GP kaart dit aan bij Edith Freijlink, coördinator LSA2. 
Worden cursussen VOG (Verklaring Omtrent Gedrag) ook vergoed vanuit het LSA? Nee, maar 
sportverenigingen kunnen een VOG voor hun vrijwilligers gratis aanvragen (https://
www.gratisvog.nl/). 
Is er verenigingsondersteuning vanuit het LSA? Nee, Huis voor de Sport heeft nog een geringe 
opdracht qua verenigingsondersteuning (richt je tot Egbert Bakker van het Huis voor de Sport: 
e.bakker@hvdsg.nl). GP de Vries, die namens de Sportkoepel in de kopgroep zit, geeft aan dat 
er in de te verschijnen Nieuwsbrief van de Sportkoepel aandacht aan LSA 2 wordt geschonken. 

Het laatste onderwerp is Vitale Vereniging/Vrijwilligerssituatie. 
Na een inleidend betoog vanuit de Sportkoepel  is het woord aan de verenigingen. BC GO! 1

neemt het voortouw met de opmerking ‘Besturen is leuk’. De vereniging is vitaal en er is geen 
vrijwilligersprobleem. Wat is het geheim van de smid? Ten eerste is er een verenigingsplan en 
centraal daarin staat ‘onderlinge verbondenheid’. Tijdens algemene vergaderingen komt het 
bestuur niet met vooraf bedachte plannen, maar stelt verenigingsthema’s aan de orde waar 
leden dan over  nadenken, zodat het verenigingsplan hun plan is. 
Die verbondenheid is juist ook in de coronatijd gegroeid, doordat de vereniging allerlei 
buitenactiviteiten voor de leden organiseerde. Die samenhang probeert de vereniging ook te 
realiseren door, daar de vereniging niet in z’n geheel op één lokatie kan trainen/spelen, de 
gezamenlijke jeugd op een aparte locatie onder te brengen. 
De vereniging stelt dat het feit dat zij geen gebrek hebben aan vrijwilligers te maken heeft met 
twee zaken: * onder het motto ‘meer vrijwilligers, minder tijd’ worden taken binnen de 
vereniging opgeknipt in kleinere delen, zodat een potentiële vrijwilliger niet aankijkt tegen een 
omvangrijke klus; * wat de benadering betreft: de verenigingsvacature wordt gepubliceerd in de 
nieuwsbrief van de vereniging als een soort vooraankondiging.  Vervolgens worden leden actief 
door het bestuur benaderd.  
GP de Vries geeft verenigingen nog in overweging om taken te schrappen, mochten er geen 
vrijwilligers voor te vinden zijn: te vaak nemen bestuursleden het werk er dan maar bij, 

 Zie bijlage Vitale vereniging/vrijwilligersproblematiek1
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waardoor zij vaak niet meer voldoende toekomen aan hun eigenlijke functie. 
Celeritas Donar merkt op dat het probleem bij deze vereniging niet zozeer ligt in het vinden van 
vrijwilligers voor bestuurs- of coördinerende taken, maar vooral bij trainers. 

Tot slot: WVTTK/verenigingsvragen 
De beoogde voorzitter van ROG geeft te kennen te weinig positiviteit te hebben opgemerkt: veel 
werd als problematisch gepresenteerd. Zij zou veel meer positiviteit willen zien. Haar observatie 
wordt beaamd, maar ook wat gerelativeerd. Juist in een setting als deze is het benoemen van 
problemen een mogelijkheid deze op de agenda te krijgen en sommigen vonden de bijdrage van 
BC GO! juist uitermate positief. 

Als afsluiting neemt voorzitter Reudink de opmerking van ROG over positiviteit over. Het is 
positief dat wij hier weer met verenigingen samen kunnen komen en meningen kunnen 
uitwisselen. Voor de Sportkoepel is het belangrijk ter horen wat er bij verenigingen leeft, dat 
versterkt onze positie ten opzichte van de gemeente. Bram bedankt Celeritas Donar voor het ter 
beschikking stellen van de kantine, nodigt verenigingen uit nog gezamenlijke een drankje te 
nuttigen en wenst een ieder een goede thuiskomst. 
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